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‘Üniversiteli Pazarı’ Açıldı
Türkiye’nin İlk ve Tek 

Kocaeli Üniversitesi Umuttepe Kampüsü'nde kitap satış yeri ile ortak kullanım alanları
bulunan ve öğrencilerin ürettikleri ürünleri satabileceği ‘Üniversiteli Pazarı’ açıldı.
Açılış töreninde İzmit Belediye Başkanı Dr. Nevzat Doğan ve KOÜ Rektörü Prof. Dr.
Sadettin Hülagü yer aldı.  Tören, Mehter Takımı’nın marşları ile başladı.  >> sayfa 2

25. Yıl Coşkusu
Kocaeli Üniversitesi’nin
(KOÜ) kuruluşunun 25. yılı
çeşitli etkinliklerle kutlandı.
Baki Komsuoğlu Kültür ve
Kongre Merkezi’nde gerçek-
leştirilen ’25. Yıl Etkinlikleri
öğrencilerin halk oyunları
gösterisi ile başladı. KOÜ’de
müzik ve sanat dünyasından
ünlü isimler öğrencilerle 
buluştu. >> sayfa 8

Nesiller
Gülümsesin
Kocaeli Üniversitesi Tıp Fakültesi
öğrencileri Leyla'dan Sonra Projesi
kapsamında kronik hastalık tanısı
konmuş çocukların yanında olmaya,
mutluluklarını paylaşmaya ve 
onların ihtiyaçlarını karşılamaya
devam ediyor.  >> sayfa 10

Doğayla İç
İçe Yaşam

İzaydaş’ın Dünü,
Bugünü ve Geleceği

Kamp kültürünü tam anlamıyla
yaşayan, bulduğu her fırsatı
doğada geçiren ve kamplarda 
kendini bulduğunu ifade 
eden Ali Tokucu ile kampın 
detayları...   >> sayfa 6

Tamamı Kocaeli Büyükşehir
Belediyesine ait bir şirket olan 
ve yönetim kurulu başkanlığını
aynı zamanda Kocaeli Büyükşehir
Belediye Başkanı İbrahim Karaos-
manoğlu’nun sürdürdüğü İzaydaş
neler yapıyor?  >> sayfa 12-13

Kitap Ağacı 
Günden Güne
Yeşeriyor 
>> sayfa 5

Nurullah Yücesan henüz anne karnındayken, annesi
kapkaça maruz kalıyor ve yerde sürükleniyor. İşte
onun hikayesi de tam burada başlıyor.  >> sayfa 14

Üvey Anne Değil
Melek Anne

TRT Eğitimcilerinden
Uygulamalı Ders

Kocaeli Üniversitesi İletişim Fakültesi'nin uygulama birimi
olan KOÜ TV’de görev alacak öğrencilere  TRT  çalışanları
tarafından üç haftalık eğitim semineri verildi.  >>  sayfa 9
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Mustafa Eren Akpınar

Kocaeli Üniversitesi Umuttepe Kam-
püsü'nde kitap satış yeri ile ortak kul-
lanım alanları bulunan ve öğrencilerin

ürettikleri ürünleri satabileceği ''Üniversiteli
Pazarı'' açıldı. Tören, Mehter Takımı’nın marşları
ile başladı. Açılışta konuşan Dr. Nevzat Doğan,
Türkiye’nin ilk üniversiteli pazarının KOÜ'de
açıldığını ve bu durumdan oldukça memnun
olduklarını belirtti. Bin 35 metrekarelik pazar

alanının kitap satış yeri, fotokopi merkezi, ortak
kullanım alanları gibi birçok alanı kapsadığından
bahseden Doğan, ''Bu pazar aracılığıyla öğren-
ciler de satış yaparak girişimcilik özelliklerini
açığa çıkartabilecekler.'' diyerek projede yer alan
herkese teşekkürlerini iletti.

Ardından kürsüye çıkan Rektör Prof. Dr.
Sadettin Hülagü, KOÜ olarak birçok ilke imza 
attıklarını ve atacaklarının müjdesini vererek kent
ile üniversite arasındaki bağı önemsediklerini dile
getirdi. Prof. Dr. Sadettin Hülagü, nitelikli

büyümeyi, gelişmeyi, uluslararası alanda
markalaşmayı temenni ettiklerini ve bu üniversite
pazarının açılışının da bu yönde büyük bir adım
olacağını söyledi. Kocaeli Üniversitesi Vakfı
olarak 500 gazi ve şehit çocuğuna verilen bursun
binli sayılara çıkarılmasının amaçlandığını dile
getirerek projeye katkı sağlayan herkese teşekkür
etti. Yoğun iş temposundan dolayı törene katıla-
mayan Başbakan Yardımcısı Fikri Işık ve Kocaeli 
Milletvekili İlyas Şeker hayırlı olsun dileklerini
iletti. Açılış dualar ile sonlandırıldı.

Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) ve İzmit Belediyesi ortak projesi olan Üniversiteli Pazarı açıldı. Açılış töreninde
İzmit Belediye Başkanı Dr. Nevzat Doğan ve KOÜ Rektörü Prof. Dr. Sadettin Hülagü yer aldı.

Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Sadettin Hülagü konuşmasını yapıyor. (Üstte solda) Üniversiteli Pazarı yoğun katılımla kapılarını açtı.

Fadime Arslan

Konferansa KOÜ Rektörü Prof. Dr. Sadettin
Hülagü, Fen Edebiyat Fakültesi Dekanı  Prof. Dr.
Halis Aygün, Ahmet Yesevi Üniversitesi 
Mütevelli Heyet Başkanı Prof. Dr. Musa Yıldız,
Fen Edebiyat Fakültesi Öğretim Üyeleri ve
birçok öğrenci katılım gösterdi. 

Konferansın açılış konuşmasını Prof. Dr. Halis
Aygün yaptı.Yesevilik, yesevilik nedir ve yesevil-
iğin tarihi konularına değinen Aygün, sözü Ahmet
Yesevi Üniversitesi Mütevelli Heyet Başkanı
Prof. Dr. Musa Yıldız’a devretti. 

Yıldız, konuşmasına Ahmet Yasevi’nin hay-
atından, sözlerinden ve eserlerinden bahsederek
başladı. Konuşmasının devamında Ahmet Ye-
sevi’nin Türkçe’ye verdiği önemi ve Türkçe’nin
yayılmasındaki katkılarına değinen Musa Yıldız
“Ahmet Yesevi’nin en önemli özelliği zamanı
verimli kullanmasıydı”dedi. Konferansın 
devamında Ahmet Yesevi’nin Divan-ı Hikmet es-
erinin yayınlamış oldukları orijinal baskısını sa-
londa görücüye çıkardı.  

Yıldız, Ahmet Yesevi ile ilgili yaptıkları
faaliyetlere değindi. Prof. Dr. Musa Yıldız,”
Ahmet Yesevi ile ilgili esere dönüştürülmüş bir
sempozyum ve 286 tane faaliyet yaptık” diye
konuştu.

“KAZAKİSTAN'DA MİSYON 
ÜNİVERSİTESİ”

Yıldız, konuşmasına Ahmet Yesevi Üniversite

si’ni tanıtarak devam etti. “Ahmet Yesevi 
Üniversitesi Türkiye ve Kazakistan’ın ortak 
devlet üniversitesidir. Ahmet Yesevi Üniversitesi 
Kazakistan’da bir misyon üniversitesidir.
Dolasıyla bizim yurt dışındaki ilk tecrübemiz de
bu üniversitedir.” ifadelerini kullandı. 

KOÜ Rektörü Prof. Dr. Sadettin Hülagü'nün
Prof.  Dr. Yıldız'a teşekkür belgesi takdim
etmesinin ardından toplu fotoğraf çekimiyle 
konferans sona erdi. 

“Zamanı İyi Kullanın, Telafisi Yok”
Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) Fen-Edebiyat Fakültesi Dekanlık Konferans Salonu’nda ‘Hoca Ahmet Yesevi’yi
Anlamak’ adlı konferans gerçekleştirildi. Öğretim görevlilerinin ve öğrencilerin katıldığı konferansta 
Yesevilik Tarihi ve Hoca Ahmet Yesevi'nin hayatı üzerinde duruldu.

Fen Edebiyat Fakültesi Dekanı Halis Aygün açılış
konuşmasını yaptı.

Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli Heyet
Başkanı Prof. Dr. Musa Yıldız

Girişimci Öğrencilere ‘Pazar’ Desteği
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Mert Can Emre

KOÜ Mühendislik Fakültesi Savaş
Ayberk Konferans Salonu'nda
düzenlenen etkinliğe Fen Edebiyat
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Halis
Aygün, İç Hastalıkları Anabilim
Dalı Öğretim Üyesi Doç. Dr. Gök-
tuğ Şirin, Çocuk Gastroenteroloji
Bilim Dalı Öğretim Üyesi Doç. Dr.
Ayşen Uncuoğlu,  Ruh Sağlığı ve
Hastalıkları Anabilim Dalı Öğretim
Üyesi Doç. Dr. Aslıhan Polat ve
Çölyak Yaşam Derneği Başkanı
Nesrin Atar ve çok sayıda öğrenci

katıldı.İlk olarak konuşan Doç. Dr.
Göktuğ Şirin, bu hastalığın kendi
öğrencilik yıllarında son derece
seyrek görülen bir hastalık iken
günümüzde oldukça sık karşılaşılan
bir hastalık haline geldiğinden bah-
setti. 

Şirin, polikliniklere ishal, 
kabızlık şikayetleriyle gelen hasta-
ların çölyak hastası çıkabildiklerini
ifade etti. hastalığın sıklıkla çocuk-
luk ve gençlik dönemlerinde ortaya
çıktığını belirten Doç. Dr. Şirin,
bununla birlikte 60 yaşındaki bir
hastayla da karşılaşılabileceğini

söyledi. Göktuğ Şirin ''Hastalığın
tanısı için kan tahlili ve endoskopi
yapılmalı.'' diye konuştu. 
Doç. Dr. Ayşen Uncuoğlu ise
konuşmasında, hastalığın çölyak
hastası olan bireylerin birinci derece
yakınlarında veya diyabetli 
çocuklarda çok sık görüldüğünden
bahsetti. Uncuoğlu ''Gerçek tanıya
ulaşmak çok zor. Dünya değiştikçe
hastalığın etki altına aldığı gruplar
da değişiyor.'' ifadelerini kullandı.
Ayşen, çölyakla mücadelede 
farkındalığın oluşması için böyle
etkinliklerin daha sık yapılması
gerektiğinin altını çizdi.

Kocaeli Üniversitesinde (KOÜ)  Toplumsal Sorumluluk Projeleri Grubu ve Liderlik
Klübü ortaklığında yürütülen "Glutensiz Kampüs ve Çölyak Nedir?" projesi kap-
samında bir etkinlik düzenlendi. Etkinlikte çölyak hastalığı hakkında bilgilendirme
yapılırken bu konuda farkındalık oluşturmak amacıyla neler yapılabileceği de tartışıldı.

Doç.Dr. Göktüğ Şirin

Kampüste Çölyak Farkındalığı

Fen Edebiyat Fakültesi Dekanı Prof.Dr.
Halis Aygün

“Okumak Popüler Olmalı”

Ceren Gürleyen

Eleştirel düşünme; akıl yürütme,
analiz ve değerlendirme gibi 
zihinsel süreçlerden oluşan düşünme
biçimidir.  Bu durumun günlük 
hayatta ki yansıması ise bir konuyu
birden çok yönüyle ele alıp, irdele-
meye çalışma biçimi diye tanım-
lanıyor. Uluslararası Bakalorya
Programı’yla da yakından ilgilenen
Dr. Çiğdem Balım, bu düşünme
biçiminin öğrencilere kitaplarla
öğretilemeyeceğinden bahsediyor.
Balım: “Beni senelerdir üzen bir
konu bu. Araştırmalara göre
Türkiye’deki eğitim fakülteleri
mezunları eleştirel düşünceyi
bilmiyor ve bunu öğretecek du-
rumda da değiller. Oysa eleştirel
düşünme ilkokulda edinilmesi
gereken bir yeti’’ diyor.

“İLETİŞİM ÖĞRENCİLERİ
HER ŞEYİ OKUMALI”

Medya okuryazarlığını öğretme
işinin ise yalnızca iletişim fakül-

telerine yüklenmemesi gerektiğini
savunan Balım, konuşmasında:
“İletişim öğrencileri her şeyi oku-
malı. Dil bilimi, antropoloji, 
sosyoloji, felsefe gibi bilimlere
aşina olmalı. Öğrenci iletişim fakül-
tesinde okurken zaten eleştirel
düşünmeyi çoktan öğrenmiş olması
şart” diyerek ifade ediyor. Oku-
manın önemine de değinen araştır

macı,“Esasında okumayı moda ha-
line getirmeli. Popüler olmak her
toplumdadeğişimler yaratır” diye
ekliyor.Sosyal bilimlerde araştırma
yapan bilim insanlarınınsa bakış
açılarını genişletmelerinden yana
olan Balım: “Bazı araştırmacılar iki
tarafa gözleri kapalı olarak çalış-
malar yapıyor. Bu çok tehlikeli.”
diye ekliyor. Balım, öğrencilerin
mezun olduktan sonra gördükleriyle,

okulda öğrendiklerinin uyuş-
madığına dikkat çekerek,  bu iki du-
rumun bütünleştirilmesi gerektiğini
ifade ediyor. Medya sektöründe ise
durumun çok daha farklı olduğunu
söyleyen Balım, yeni medya
konusunda ise okulların teknolojik
gelişmeleri takip etmesi gerektiğini
savunuyor.

“MEDYA TEKNOLOJİLERİ
ÇOK YENİ’’

Türkiye’deki üniversitelerin medya
teknolojilerini ne derecede takip et-
tiği sorusuna ise Balım ‘’Aslında
Türkiye pek geride sayılmaz.
Dünyada da medya teknolojilerinin
kullanımı henüz çok yeni. Görev
yaptığım Indiana Üniversitesi’nde
bile dersler hala teknolojik
altyapıyla desteklenmiyor.’’ diye
cevap veriyor. Amerika Birleşik De-
vletleri’nde çalışmalarına devam
eden Balım, her zaman Türk eğitim
sisteminin takipçisi olduğunu
söyleyerek, eleştirel düşüncenin
kazanımı konusunda projeler ürete-
ceğinin haberini veriyor.

Indiana Üniversitesi Yakın Doğu Dilleri ve Kültürleri Bölümü’nün Dil Bölümü Başkanı ve Ortadoğu
Çalışmaları Merkezi Başkan Yardımcısı Dr. Çiğdem Balım ile eleştirel düşüncenin Türk Eğitim 
sistemiyle nasıl bütünleşebileceğini konuştuk. Balım, konuşmaları sırasında eleştirel düşüncenin
ilkokul seviyesinden başlayarak tüm müfredata yayılması gerektiğini vurguladı. 

Dr. Çiğdem Balım:

Dr. Çiğdem Balım “Popüler olmak her toplumda değişimler yaratır” dedi.
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Ceren Gürleyen

Kocaeli  Üniversitesi  Araştırma
ve Uygulama Hastanesi ek

hizmet binasının temel atma
töreni gerçekleşti.  Hastalara daha
kaliteli hizmet verebilmek ve 
polikliniklerin yükünü azaltmak
amacıyla yapımına başlanan ek bina,
Avrupa standartlarına sahip olacak.
Törende, Sağlık Bakanlığı’nın
KOÜ’ye tahsis ettiği Radyasyon
Onkoloji Linear Akseleratör 
Radyoterapi Cihazının da tanıtımı
yapıldı. Binanın, anayol ve terminal
durak yapımını ise Kocaeli
Büyükşehir Belediyesi üstlendi. 
Poliklinik binasının 2019 yılı
içerisinde hizmete açılması 
hedefleniyor.

Törene Başbakan Yardımcısı
Fikri Işık, Kocaeli  Valisi Hüseyin
Aksoy, AK Parti Milletvekillerinden
Radiye Sezer Katırcıoğlu ve Cemil
Yaman, Kocaeli Büyükşehir
Belediye Başkanı İbrahim Karaos-
manoğlu, Kocaeli Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Sadettin Hülagü,
Cumhuriyet Başsavcısı Mehmet Ali
Kurt, Kocaeli Büyükşehir
Belediyesi Genel Sekreteri İlhan
Bayram, İzmit Kaymakamı Ersin
Emiroğlu, İzmit Belediye Başkanı
Nevzat Doğan, AK Parti İl Başkanı 
Şemsettin Ceyhan, MHP İl Başkanı
Aydın Ünlü, KOÜ akademik 
personelleri, davetliler ve basın
mensupları katıldı.

AVRUPA ÇAPINDA EĞİTİM
MERKEZİ

Ek poliklinik hizmet binası 4 katı ile 
vatandaşlara hizmet verecek. 

Binanın en üst katında ise Avrupa
çapında Gastroentroloii ve Eğitim
Merkezi olması planlanıyor. 5000
metrekarelik zemin katında İyi
Hekim Uygulama Merkezi yer ala-
cak. Park sorununu ortadan kaldır-
mak için ise bir katı otopark olacak.
Törende kürsüye davet edilen KOÜ
Tıp Fakültesi Başhekimi Prof.Dr.
Zafer Cantürk, “Kocaeli Üniver-
sitesi 1994 yılında kuruldu.
Günümüzde geldiğimiz nokta beni
hakikaten heyecanlandırıyor. Asrın
felaketinden sonra hizmetine ara
vermeden devam eden hastanemizde
bugün modern sağlık hizmetleri
başarı ile veriliyor.’’ dedi.

“50 MİLYON TL’NİN 
ÜZERİNDE MAALİYET”

Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof.
Dr. Sadettin Hülagü ise ek binanın
yalnızca fiziksel olarak değil, nitelik
olarak da KOÜ’ ye ivme 
kazandıracağından bahsetti. 

Rektör Hülagü “Yeni yapılacak 29

bin metrekarelik binanın alt katı,
otopark olarak planlandı. Binanın
zemin katında Cerrahi Bilimler Po-
liklinikleri yer alacak. Ameliyat
yoluyla tedavi yükü gittikçe artan
hastanemizde, bu önemli bir rahatla-
maya aracılık edecek.” diye
konuştu.
Yeni yapılacak olan ek hizmet 
poliklinik binasında Avrupa çapında
eğitim ve tedavi imkanı sunula-
cağını sözlerine ekleyen Rektör,
‘’Çatışında helikopter pisti,
kusursuz poliklinik imkanları, bilim-
sel alanda ve öğrenci yetiştirilme-
sine sunacağı katkılarla beraber 50
Milyon TL’nin üzerinde bir
maliyetle gerçekleştirilecek olan
projemiz; dev bir yatırım, üniver-
sitemiz için bir mihenk taşı
niteliğindedir.” şeklinde konuştu.

“ÜNİVERSİTELER 
ŞEHİRLERİN GÜNEŞİDİR’’

Kocaeli Büyükşehir Belediye
Başkanı İbrahim Karaosmanoğlu ise
konuşmasında üniversiteleri şe-
hirlerin adeta güneşi niteliğinde
olduğunu belirtti. Başkan “Üniver-
siteler kentin önünü açması gereken
bilim merkezi, ilim yuvasıdır. Biz de
Kocaeli Üniversitesi’nin her zaman
destekçisi olacağız. Ne gerekiyorsa
yapmaya devam edeceğiz. Kurum
bizim kurumumuz ve onurumuzdur.
Ne kadar kaliteli ve huzurlu görev
yapılırsa biz de o kadar görev ya-
pacağız.” dedi.

“ÖNEMLİ KATKILAR
SUNACAK”

Kocaeli Valisi Hüseyin Aksoy 
programda kısa bir konuşma yaptı.

Türkiye’de sağlık alanında önemli

değişiklikler olduğunu ifade ederek
“Bugün temeli atılacak binanın
vatandaşa sunulacak sağlık hizmet-
lerinin daha üst noktaya
taşınmasında çok önemli katkıları
olacak.” sözlerini kullandı.

İŞ SAĞLIĞI VE 
GÜVENLİĞİNE 
DİKKAT ÇEKTİ

Başbakan Yardımcısı Fikri Işık
konuşmasının başında Aralık ayı
başında yaşamını yitiren Kore
Gazisi Süleyman Dilbirliği anarak
taziyesini sundu. KOÜ'nün bölgenin
en önemli hastanelerinden biri 
konumuna geldiğini aktaran Işık,
Kocaeli Üniversitesi Ek Poliklinik
Hizmet Binası için ise “Bugün
hayırlı, güzel bir iş için bir aradayız. 

Hepimizin mücadelesi sağlıklı bir
yaşam sürmektir. İnsan
unsuruna hizmet vereceğimiz
mekanların standartlarının iyileştir-
ilmesi ve daha iyi noktalara getir-
ilmesi gerekiyor. Vatandaşlarımızın
daha  modern sağlık hizmetlerine
kavuşması için çalışıyoruz.
Kocaeli Üniversitesi’ne de bu 
anlamda çok önem veriyoruz.
Temelini atacağımız poliklinik 
binamızın inşaatı iş sağlığı ve
güvenliği kurallarına uygun olarak
devam etmesini temenni 
ediyorum. Dilerim bir kaza gerçek-
leşmeden, en kısa sürede binamızı 
tamamlarız.’’ şeklinde konuştu.

Konuşmaların ardından Işık, Aksoy,
Karaosmanoğlu, Rektör Prof. Dr.
Hülagü ve protokol üyelerince Ek
Poliklinik Binası’nın temelinin 
atılması için butona basıldı.

Gündem4
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Rektör Prof. Dr. Sadettin Hülagü: 
“Üniversitemiz İçin Mihenk Taşı”

Kocaeli Üniversitesi Araştırma ve Uygulama Hastanesi Ek hizmet binasının
temel atma töreni protokol üyelerinin butona basmasıyla gerçekleşti.

Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof.
Dr. Sadettin Hülagü konuşmasını
gerçekleştiriyor.

Kocaeli Üniversitesi Araştırma ve
Uygulama Hastanesi Başhekimi Prof.
Dr. Zafer Cantürk

Başbakan Yardımcısı Fikri Işık, bina 
inşaatının en hızlı şekilde 
tamamlanmasını istedi.
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Kültür-Sanat 5
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Kitap Ağacı Projesi’nin 8 kurucu üyesinden biri olan,
mesleki olarak ise yayıncılık ve editörlük üzerine
faaliyet gösteren Fatma Aktaş ile bir söyleşi gerçek-
leştirdik. Kitap Ağacı projesinin detaylarını bizimle
paylaşan Aktaş, küçük bir adımla başlayan proje
sayesinde okuyarak büyüdüklerinden bahsetti. 

“Okudukça Büyür İnsan”

Türkiye'nin bağımsız okur grubu
olarak yola çıkan ve ülke geneline
yayılan bir proje olan Kitap Ağacı
Projesi sosyal medya platformları
aracılığıyla yürütülüyor.  2013
yılında Instagram üzerinden
faaliyete başlayan bu proje zamanla
diğer sosyal ağlara da yayılıyor ve
yaklaşık 21 bin takipçisiyle 49 ilde
'Kitap Ağacı' buluşmalarına imza
atıyor. Kitap Ağacı'nın gönüllü-
lerinden birisi de Fatma Aktaş. Pro-
jenin ortaya çıkmasından hayata
geçirilmesine, katılım şartlarından
düzenledikleri etkinliklere varıncaya
kadar birçok farklı soruyu yönelttik
Aktaş'a ve kitap severlerin ilgi gös-
terdiği bu projeyi onun ağzıdan din-
ledik. 

Birçoğumuzun merak ettiği
soru ile başlayalım, Kitap Ağacı
nedir?
Sosyal medya platformlarında ilk to-
humları atılan ve zamanla sanal
alemden hayatın içine geçen bir pro-
jedir. Ortak okunan kitapları,
Türkiye’nin 49 ilinde yine üyelerce
oluşturulan temsilcilikleri, bağlı
edebiyat türü kulüpleri, 4 ilde kur-
duğu ve adını taşıyan kütüphaneleri
ile okudukça büyüyen Türkiye’nin
en büyük bağımsız okur grubudur.
Proje, tıpkı bu cümlenin kendisi gibi
uzun bir yol ve yolculuktur. 

Peki, Kitap Ağacı fikri ortaya
nasıl çıktı?
2013 yılında birbirini Instagram 
üzerinden takip eden, Türkiye’nin
farklı yerlerinde yaşayan 8 kitap-
severdik. Yaptığımız kitap paylaşım-
larını beğenir, yorum yazar ve
iletişim halinde olurduk. Bir süre
sonra, “Aynı anda, aynı kitabı
okuyalım mı?” fikri gelişti. Bu fikri
kendi takipçilerimizle de paylaştık.
Bunun akabinde ilk
kitabımız George Orwell’ın
1984 isimli kitabı olarak belirlendi
ve 23 Eylül 2013 tarihinde yaklaşık
300 kişi ile kitaba başlandı. Son-
rasında ise aralıksız bugüne kadar
“her ay bir kitap” okuma rutinimiz
devam etti. Elbette atılan bu tohum,
ağacın bambaşka dallarına ve pek

çok farklı insana ulaşmasını sağladı.

Anlıyorum o zaman bize Kitap
Ağacı Projesinin amacını açık-
lar mısınız?
Kitap Ağacı; kitaplara inanan, 
kitapların dostluğuna güvenen bir
avuç kitapseverin katkıları ile ku-
ruldu. İnstagram başta olmak üzere
Twitter, Facebook ve Vikitap ortam-
larından çok sayıda katılımcı ile
büyümeye başladı. Hep beraber aynı
kitabı yaşamak ve aynı cümlelerde
buluşmak adına; her ay oylama ile
seçilen ortak bir kitabı okumaktı en
baştaki amacımız. Şimdi geldiği
noktada ise, yine merkezinde kita-
plar var ama hedeflerimiz büyüdü. 
Aynı ağacın gölgesinde, nesillerce,
ortak paydası kitap olan insanları bir
arada tutmak, birleştirmek, 
kitapların tek ölümsüzlük olduğunu
bir kez daha kanıtlamak tek 
hedefimizdir. 

Kitap Ağacı kaç kişilik ve kaç
yıllık bir projedir. Biraz
bahseder misiniz?
Kitap Ağacı yaklaşık 4 yıllık bir
projedir ve şu an aktif olarak, 49
ilde Kitap Ağacı buluşmaları yapıl-
makta. Fakat şunu söylemeliyim ki
katılımcılarının sayısı değişken ve
pek ölçmemiz de mümkün değil.
Ama sosyal medyada 21 bin
civarında takipçimiz mevcut.
Büyük bir aile haline gelmişsiniz. 

Peki, bu kadar büyük bir aile
olmayı nasıl başardınız?
Sanırım en büyük nedeni şeffaflık

ve samimiyet. Ayrıca birbirimizle
olan sağlıklı iletişim. En başta belir
lenen ve duruma göre revize edilen
ilkelere tam bağlılık. Sonrasında da
tam bir demokrasi uygulaması ve
okur olarak hiçbir yayınevi, kurum,
kuruluş, yazar etkisinde kalmadan
bağımsız bir duruş sergilemek. İl
temsilcilerini ve katılımcıları her
koşulda dinlemek, önerilere kulak 
vermek, edebiyat ve yayıncılık
dünyasını takip ederek yazarlardan
ve yayınevlerinden haberdar olmak,
ayrıca kendimizi de haberdar etmek.
Kısaca dinamizm. Kitap sevgisi ile
başladığımız bu yolda Kitap Ağacı

ile bambaşka bir dünyaya
kapılarımızı sonuna kadar açtık.
Bugün içinde bulunduğumuz şartları
ilk gün hayal edememiştik, ama
bugün gerçekleştirmesini bildik. En
başta söylediğimiz ‘’OKUDUKÇA
BÜYÜR İNSAN’’ idealizmini
somut ve soyut her alanda hissettik.
Türkiye’nin birçok yerinden Kitap
Ağacı üyeleri bugün birbirlerinin
gerçekten dostu oldular. Sanalı
gerçekliğe dönüştürdük ve bunlar
hep kitapların ortak dili sayesinde
gerçekleşti.

Her ay mutlaka etkinlikler
gerçekleştiriyorsunuz. Bu etkin-

liklerin organizasyon sürecin-
den bahseder misiniz?
Kitap Ağacı’nda şu an aktif buluş-
maların gerçekleştirildiği 49 il var.
İllerin temsilcileri bulunuyor.Bazı
illerde iki, bazılarında ise bir kişi
temsilci oluyor. Yaz ayları dışında
ayda bir kere bir araya geliyorlar.
Etkinlikler bazen yazar etkinliği
dediğimiz, yazar söyleşileri şeklinde
de oluyor, normal rutin kitap
tartışma etkinliği de. O ay ortak oy-
larla seçilen Kitap Ağacı kitabı
konuşuluyor, fikir alışverişinde bu-
lunuluyor. Bazı illerdeki katılım-
cılar,  yazar imzaları, geziler,
huzurevleri veya hastane ziyaret-
lerinin yanı sıra kitap fuarlarına ve
edebiyat festivallerine katılıyorlar.
Ayrıca birlikte tiyatro etkinliklerine
katılmak gibi sosyal etkinlikler de
düzenleyebiliyorlar. 

İsteyen herkes bu proje de yer
alabilir mi? Projeye katılım ya-
pabilmek için belirli şartlar var
mı?
Hayır yok.  Herkes buluşmalara ve
ortak okumalara katılabilir. Katıl-
mak isteyen kişinin içinde kitap
sevgisi olması, diğer okurlarla bir
arada olmayı kabul etmesi ve fikir 
alışverişinde bulunabilmesi yeterli
geliyor. 

Son ve en önemli soruya
gelirsek gerçekten de bu pro-
jede yer aldığınız için mutlu
musunuz? Hiç “İyi ki bu pro-
jede yer aldım.” dediğiniz oldu
mu?
Evet. Uyandığım her sabah, uykuya
daldığım her gece iyikilerimden ve
şükür sebeplerimdendir Kitap Ağacı.
Her zaman da öyle olacak. Çünkü
biz bir aileyiz, biz bir farklılık
arayışı içindeyiz, biz kitapların 
evrenine birilerini daha katmaktan
mutluluk duyuyoruz.

Türkiye’nin 49 ilinde aktif olarak çalışmalarını sürdüren Kitap Ağacı Ailesi

“Okudukça büyür insan” sloganıyla bu projeye başladılar.

Mustafa Eren Akpınar
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Fehime Tekbaş

Kamp kültürünü tam an-
lamıyla yaşayan, bulduğu
her fırsatı doğada geçiren ve

kamplarda kendini bulduğunu ifade
edenlerden birisi Ali Tokucu. Çoğu
gençten farklı olarak, çocukluğun-
dan beri teknolojiyi biraz geride
bırakıp doğal yaşama ilgi göster-
diğini söyleyen Tokucu, doğal
yaşamla ilgili kitaplar bitirip bilgi
sahibi olmanın yanı sıra, doğal 
alanlarda uzun süre yaşamını idame
ettirmeye de çalışıyor. Kamp
kültürü hakkında bilgi sahibi olmak
için yanına gittiğimiz Ali Tokucu ile
bu yaşam biçiminin detaylarını 
konuştuk. Tokucu, kamp yaşamına
ilgi duyanlar için bütün detayları
paylaştı. 

Öncelikle şunu sorayım, 
neden kamp?

Aslında kampta insan başladığı 
noktaya geri dönüyor. Çünkü 
insanın yaradılışında ve genlerinde
hep doğa ile iç içe olmak vardır.
İnsan doğa içinde yaşamaya
başladığında, kendi özgüvenini,
yaratıcılığını, el ve zihin becerilerini
daha çok kullanmaya başlıyor. 
Şehirde karnımızı doyurmak 
istediğimizde bile, her şey hazır
halde önümüze geliyor. Bu da belirli

bir süre sonra insanda ki birçok
yetiyi köreltiyor. İşte doğa 
içinde barınacak yer, yemek yapmak
ve bir kamp ateşi için odun toplayıp
kırmak bile insanda bu yetiyi ortaya
çıkartıyor. Bunun vermiş olduğu
huzur, mutluluk ve özgüven sizi
daha da ilerisine götürüyor. 
Ülke-mizde kamp sadece hafta sonu
etkinliği gibi görünse de; çoğu
ülkede aile terapisinden tutun,
sporcuların motivasyonuna kadar
birçok alanda kullanılıyor.

Sizi kampa ve doğal yaşama
iten ne oldu?

Kampa değil de doğa ile iç içe 
olmaya iten şey; en değerli var-
lığımız olan zamanı şehirde boş
şeylere harcadığımızı fark edince,
insanın özünde olanı ve günümüzde
olanı sorgulamaya başlamam oldu.
Daha sonra Buğday Derneği ve
Tatuta Çiftliklerine rastladım,
gönüllü olarak çalıştım. Özümde
olan ama şehir yaşamında unut-
tuğum şeyleri yeniden öğrenmeye
başladım. Mesela ben ekmek 
yemiyorum ama o çiftliklerde
öğrendiğim, kendi yaptığım
mayadan bademli, cevizli ve 
pekmezli ekmeği hiçbir şeye
değişmem. İşte bilgi ve yetenekler
de böyle bir şey, o beceriyi her
zaman tekrarlamak gerekiyor. Az
önce bahsettiğim de buydu, 
atalarımızdan gelen birçok şeyi 
unuttuk.

Kamp için gerekli olan
malzemeler nelerdir?

Bu tamamen sizin nasıl bir ortamda
uyumak, beslenmek istediğinize
göre değişiklik gösterir. Her şeyi
doğadan karşılamak isteyenlerin
yanlarında bir şey götürmelerine
gerek yoktur aslında sadece 
üzerlerine sıcak tutacak bir 
battaniye alabilirler. Diğer her şeyi
kendileri el emeği olarak 
yapabilirler. Bence en popüleri
bushcraft, yani sınırlı materyalleri
ilkel yöntemler şeklinde araç gerece
dönüştürüp ihtiyacımızı gidermek
şeklinde açıklayabiliz. Ama genel
olarak bir liste gibi söylemek
gerekirse en önemlilerinden birisi
ihtiyacımız büyüklüğünde sırt 
çantası. Daha sonra pusula, çakı
veya bıçak, çadır, düdük, uyku 
tulumu, yiyecek pişirme ve saklama
seti, el feneri, yağmurluk, rüzgarlık,
kavanoz, sağlık kiti, metal bardak,
kibrit, ip, nacak. Kamp konusunda
en tanınmış isimlerden biri de 
Serdar Kılıç’tır. 

Mesela arkadaşlarımla kısa bir
haftasonu kaçamağı yapmak
istediğimde, maliyeti ne kadar
olur?

Bu durum, sizin nerede kamp yap-
mak isteyeceğinize bağlı aslında.
Bazı kamp yerleri ücretli oluyor.
Onun dışında doğa bizimdir. İste-

diğiniz, her yeşil gördüğünüz yerde
kamp yapabilirsiniz. Mesela bun-
larla ilgili telefonunuza indirebile-
ceğiniz uygulamalar bile var.
Aslında doğada paraya yer yok.

Satın almamız gereken ürünleri
nerelerden temin edebiliriz?

Tüm outdoor mağazalarından temin
edebilirsiniz. Ama sonuçta bu gibi
işletmeler de kar amacı güttükleri ve
malzemeler de kolay bulunamadık-
ları için ihtiyaçlarınızı önceden be-
lirleyip sıkı bir araştırma yapmakta
fayda var.

Satın almak dışında nasıl 
temin edebiliriz?

Mesela çadırda kalmak yerine, 
kendinize ağaçlardan barınak 
yapabilirsiniz. Kamp ocağı yerine,
kamp ateşi yakabilirsiniz. Araç
gereçleri almak yerine, yapmayı
deneyebilirsiniz. En basit örneği; bir
bardak yapmak sizi rahatlatabilir
ayrıca hem el becerisi hem de zihin
gelişimi bakımından da baya etki-
lidir. Yapabildiğinizi gördüğünüzde
ki mutluluk ve bunu getiren
özgüvenle bütün gereçleri kendiniz
yapmaya başlayacaksınız. Yine
örnek göstermek gerekirse Serdar
Kılıç sadece birkaç aletle ve
kimseden yardım almadan birçok
insanın hayalinde olan kütükten evi
inşa etti.

Bir Öze Dönüş Şekli: Kamp
Tatil deyince aklımıza genelde
deniz, kum ve güneş üçlüsünü bir
arada barındıran yaz tatili gelir.
Hatta bazılarımıza göre tatil, 5 
yıldızlı otellerde kalmaktan ibaret
bile olabilir. Ama hemen hemen her
mevsimde yapılabilen ve doğayla iç
içe olduğumuz tatil şekli olan kamp
aklımızın ucundan bile geçmez
çoğu zaman. Birçok kampsevere
göre bu hem tatil hem de bir yaşam
biçimi. 

Kamp yaşamını hayatına dahil edebilmiş olan Ali Tokucu’nun gönüllü olarak çalıştığı ve aynı zamanda
ekolojik ve doğal yaşam eğitimi aldığı imece evi.

Aralık Ayıııı.qxp_Sayı 50 son ölçüler  15.02.2018  13:32  Page 6



Özel Haber 7Aralık 2017      Sayı:66

Kamp mutfağını ve güvenliğini nasıl sağlı-
yorsunuz?

Kamp mutfağı aslında kamp alanında en keyif
aldığımız işlerden biridir. Çünkü kamp ateşinin 

etrafında oturmak, ateşin üzerinde kendi damak
tadımıza uygun bir şeyler pişirmek insana büyük
mutluluklar verir. Fakat dikkat etmemiz gereken
birçok nokta vardır. Kamp ateşi birçok orman
yangınına neden olmuştur.  Kendinize de zarar 
verebilirsiniz. Ateşi yaktığınız alanın etrafına 
diktiğiniz taşlara bile dikkat edilmelidir. Çünkü
bazı taşlar ısıdan patlayıp sıçrayabilir. Bu nedenle
yanınızda ilk yardım çantası ve bol bol su 
bulundurmayı unutmayın. 

Başka bir önemli nokta ise ormanlarda bul-
duğumuz bitkiler mantarlar gibi bilgi sahibi 
olmadığımız şeyleri yememeliyiz. Hatta 
mantarlara dokunmamalıyız bile. Çünkü 
mantarların üzerlerinde ki sporlar sayesinde
dolaylı olarak da zehirlenme yaşanabilir. En
önemlilerinden biri de arkanızda çöp bırakmayın
ve doğada bırakacağınız tek iz ayak iziniz olsun. 

En uygun kamp yerlerine örnek verebilir
misiniz?

Yakın ve bir liste şeklinde söyleyecek olursak;
Bolu Abant, Sakarya Sülüklü Göl, Belgrat 
Ormanı, Şile gibi yerler popüler kamp 
yerlerinden birisidir. Bunlar gibi, size daha yakın
bölgede kamp yeri bulmak için uygulamadan da
yardım alabilirsiniz.

Mevsimsel olarak hangi dönemlerde kamp
yapılabilir?

Bana göre tüm mevsimlerde kamp yapılabilir.
Her mevsimin kendine has güzelliği vardır.
Mesela soğuğa dayanıklı bir bünyeniz yoksa kışın
hava şartlarından dolayı tatsız geçebilir. Tüm ya-
bani hayvanların, böceklerin ormanlarda en
yaygın bulunduğu mevsim olan ilkbahar, 
alerjisi ve korkusu yoğun olan kişilere uygun
değildir. Fakat doğayla iç içe olmayı seven,
tecrübe edindikçe anlattığım zorlukların üstesin-
den gelebilecek duruma geldiğinizde hiç unuta-
mayacağınız anılar biriktirmeye başlarsınız.
Çünkü orman her mevsim size farklı yüzünü gös-
terir.

Kış kampında ortamı nasıl 
sağlayabiliriz?

Bu ortam uyumadan önce kamp ateşiyle 
geçiştirilebilir. Ama uyku sırasında sıcak yerde
uyumak da önemlidir tabi. Bunu şu şekilde
gerçekleştirebiliriz, öncelikle yatacağımız yer
kuru yumuşak topraklı olmalı. Ardından bu böl-
geyi kısaca kazıp içini taşla doldurmalı ve ateş
yakmalıyız. Ateş kor haline döndükten ve çukuru
doldurup üzerini örttükten sonra gayet sıcak bir
yatak haline gelir.

Her 68 Çocuktan Biri ‘Otizmli’
Otizm, binlerce insanın hayatını etkileyen bir gelişimsel farklılık. Bu hastalık dünya üzerinde de 
yaygınlaşmaya devam ediyor. Otizm sadece çocukları değil onların ailesini de etkiliyor. Otizm hastası 
olan o çocuklardan birisi de Ayşe Berra Altun.
Ertan Öztürk

Yapılan araştırmalara göre dünyada her 68 çocuk-
tan biri otizmli. Otizmin nedenleri hala tam
olarak bilinmiyor. Hastalık her bireyde doğuştan
belli olmadığı için otizmin artışını engellemek
adına özellikle iki buçuk yaşından önce erken
teşhis için testlerin yapılması gerekiyor. Bu
hastalığın bilimsel olarak ispatlanan tek tedavi
yöntemi özel eğitim almalarını sağlamaktan
geçiyor. Hastalığın teşhisi genellikle anne
karnında konulmakla birlikte ilerleyen yaşlarda
da çocuklarda bu hastalık ortaya çıkabiliyor.

“GÖZ TEMASI KURMUYORDU”

Altun ailesinin ikinci çocukları olan Ayşe
Berra'nın da doğduğunda böyle bir hastalığı bu-
lunmuyor. Ancak Ayşe Berra ilerleyen iki sene
içerisinde davranış bozuklukları sergilemeye
başlıyor.  “Çocuğumuz iki yaşındayken bizimle
göz teması kurmuyor ve bazı komutlara tepki
veremiyordu.” diyen baba Fatih Altun, bu durum-
dan şüphelenerek çocuklarını hastaneye
götürdüklerini anlatıyor. Yapılan testler 
sonucunda ise 2,5 yaşında olan Ayşe’nin otizm
hastası olduğunu öğreniyorlar.  Altun ''İlk duy-
duğumuzda tabi ki çok üzüldük ama hastalığın
tedavisi olduğunu öğrendik ve bununla başa 

çıkmak için uğraşacağımıza dair kendimize söz

verdik.”  diye anlatıyor yaşadıklarını. Hastalık
hakkında önceden fikir sahibi olmayan Altun
ailesi kızlarının hastalığıyla birlikte araştırmalar
yapıyor ve bu hastalıkla mücadele etmenin yol-
larını arıyor. 

Hastalığın erken teşhis sayesinde atlatılabile-
ceğini öğrenen Altun ailesi için mücadele süreci
başlıyor. Baba Fatih Altun, kızının tedavisi için
özel eğitim kurslarına başvurduklarını ve ev-
lerinde de bazı materyallerle onun gelişimine
katkı sağladıklarını dile getiriyor. Tedavi
sürecinde Ayşe Berra’nın farklı alanlarda eğitim
gördüğünden bahseden baba Altun,  “Gittiğimiz
bütün kurumlarda farklı teknikler işleniyor, bu
zamana kadar üç farklı kurumdan tedavi sürecine
katıldık ve hepsinden çok memnun kaldık” diyor.
Bu tedavi süreçleri içerisinde atlarla yapılan ter-
apilerin büyük katkısı olduğunu anlatan Fatih
Altun, atlı terapi seanslarının ardından Ayşe
Berra’nın tepkilerinin de geliştiğini ifade ediyor.

“DEVLETİN ÇOK YARDIMI OLDU”

Otizm hastalığı için devlet, kişilere özel eğitim
kurslarında ders ve ailelere bakım parası yardım-
larında bulunuyor. Hastalığın ilk döneminde
yüzde 90 otizm seviyesinin altında bulunan
Berra’nın hastalık düzeyinin artmasıyla Altun
ailesi devletten yardım almaya başlıyor. Devlet
yardımları sayesinde tedavi sürecinin rahat-

ladığından bahseden Altun “Devletin bu tarz
hastalıklara karşı çok yardımı oldu. Gittiğimiz
kurumlarda ekstra dersler aldık ve ayrıca
hastalığın ağırlığına göre bakım ücreti almaya
başladık.” diyerek bu desteğin önemine
değiniyor.  Baba Fatih Altun, kızlarının hastalığı
sürecinde otizmle ilgili farkındalıklarının
geliştiğini belirtiyor ve çağın hastalığı olarak
nitelendirdiği otizm hakkında toplumu daha du-
yarlı olmaya davet ediyor. 

Ali Tokucu, kamp yaptığı zamanlarda yanına 
götürdüğü yiyecekleri kamp alanında topladığı
odunlar sayesinde pişirerek, yenebilir hale getiriyor.

Ayşe Berra Altun.
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“Biz Kocaman Bir Aileyiz”
Kocaeli Üniversitesi’nin (KOÜ) kuruluşunun 25. yılı çeşitli etkinliklerle kutlandı. Baki 
Komsuoğlu Kültür ve Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilen ’25. Yıl Etkinlikleri’nde müzik 
ve sanat dünyasından ünlü isimler öğrencilerle buluştu.

Beyza Dikmen

KOÜ 25. Yıl Etkinlikleri Yabancı
Diller Yüksekokulu öğrencilerinin
hazırlamış olduğu halk oyunu 
gösterisiyle başladı.Ardından açılış
konuşmasını yapmak üzere sahneye
gelen Kocaeli Üniversitesi Rektörü
Prof. Dr. Sadettin Hülagü deprem
gibi bir badirenin ardından Kocaeli
Üniversitesi'nin 25. yılını 
kutlamanın önemine vurgu yaptı.
Rektör Hülagü, “Geride bıraktığımız
25 yıl ve şuan öğrenim gören 80
binin üzerinde öğrenci, 4 binin 
üzerinde personel ile biz kocaman
bir aileyiz.” Dedi. 

Kocaeli Üniversitesinin kente
verdiği katkıdan bahseden Sadettin
Hülagü, “Kocaeli kentine bak-
tığımızda her projede, her şifada, her
türlü katkıda imzamız bulunuyor.
Yaptığımız çalışmalarla TÜBİTAK,
Avrupa Birliği gibi kuruluşlardan
destek alıyoruz.” diye konuştu. Prof.
Dr. Hülagü, 25. yıl etkinlikleri 
kapsamında yıl içerisinde de daha
birçok etkinliğin altına imza 
atacaklarını belirtti. Sadettin Hülagü
son olarak etkinliğin yapımında 
etkisi olan herkese teşekkür ederek
konuşmasını sonlandırdı.

SERDAR YAYINDA

Etkinliğin ilk katılımcısı, Serdar
Yayında programı ile tanınan Serdar
Gökalp oldu. Konuşmasına radyo 
kariyerinin başlangıcından
bahsederek başladı. Programında
yayınladığı telefon şakalarında
birisini anlatan Gökalp, “Bir gün
yine stüdyodayız, telefon şakası 
yapacağız. Serdar diye birini aradık,
çocuk dolmuştaymış. Tabii çocuk
hakkında her şeyi biliyoruz. Bilgi-
lerini çocuğa aktardıktan sonra Ser-
dar normal olarak tırsmaya başladı.
Dedik ki oğlum sen neredesin, iki
aydır seni arıyoruz, asker kaçağısın.
Hemen dolmuştan in. Bunu 
dememizle birlikte telefonun 
kapanması bir oldu. Daha sonra şaka
yaptığımızı açıklamak için çocuğu
arıyoruz ama bir buçuk ay boyunca
çocuğa ulaşamadık. Sonunda
babasından öğrendik ki çocuk
askerdeymiş.  Serdar ile ayda iki
kere konuşuruz, iyi çocuktur.”

Katılımcıların sorularını yanıtla-
masının ardından Serdar Gökalp
konuşmasını sonlandırdı.

“SEVDİĞİNİZ İŞİ YAPIN”

Etkinlikler kapsamında öğrencilerle
buluşan bir diğer ünlü isim ise
karikatürist Selçuk Erdem oldu.
Öğrencilerin sorularını yanıtlayan
Erdem, abisinin okuduğu dergi
sayesinde karikatürlerle tanıştığını
ve çizim yapmaya üç yaşında
başladığını anlattı. Özellikle 
Asteriks’i çok sevdiğini belirten
Erdem, “Okuma yazma bilmediğim
zamanlar evdekilerden bana 
Asteriks’i okumalarını isterdim,
okumadıkları zaman da onlara
kızardım.” dedi.  

Sevdiği işi yaptığını söyleyen
Erdem, “Sevmediğiniz işte önünüze
çıkan engellerde hemen pes eder-
siniz, tadınız kaçar. Ama sevdiğiniz 
işi yaparsanız önünüze çıkan 
engelleri yaptığınız işin sevgisiyle,
aşkıyla aşarsınız. O yüzden mutlaka
sevdiğiniz işi yapmalısınız.” diye
ekledi.

ÖĞRENCİLER 
ŞARKILARLA EĞLENDİ

Etkinlik kapsamında sanatçılar
öğrencilerle bir araya gelerek
sevilen şarkılarını seslendirdi. İlk
olarak sahne alan Mary Jane grubu

Kocaeli Üniversitesinde olmaktan
kıvanç duyduklarını dile getirdi.
Mary Jane yerli ve yabancı
şarkılarıyla öğrencileri eğlendirdi.
Ardından sahneye Kocaeli 
Üniversitesi Genel Sekreter 
Yardımcısı Mustafa Geyik, Gül
Özgüner Altın’a plaketini vermek
üzere sahneye davet edildi. Gül
Özgüner Altın “Mezun olduğum
Kocaeli Üniversitesinden böyle bir
ödül almak beni çok mutlu etti.
Teşekkürler.” diyerek
konuşmasını sonlandırdı.

SANATÇILARDAN TAVSİYE

Etkinlik, sanatçı Gökhan 
Türkmen'in sahneye davet 
edilmesiyle devam etti. Kocaeli
Üniversitesi mezunu sanatçı, ödüle
layık görüldüğü için teşekkür etti.
Öğrencilere tavsiyelerde bulunan
Türkmen “ Sahneye ilk çıktığım
zaman herkesin elinde cep telefonu
beni bekliyordu. Açıkçası bu durum
beni hayal kırıklığına uğrattı. Sizlere
naçizane tavsiyem insanlarla
temasta bulunun. Onların telefon-
daki resimlerine videolarına bakmak
yerine, onların o anki yüzlerine
bakın.” dedi. Ardından kendisine
plaketi takdim edildi. Türkmen’in
ardından sahneye Pera Grubu davet
edildi. Müzikte en büyük atılımlarını
lise yıllarında yaptıklarını belirten
grup, Pera isminin nereden geldiğini
anlattı. “Bizler nasıl buralara kadar
geldiysek neler başardıysak sizlerin-
nayesinde oldu” dedi.

Etkinliğin açılış konuşmasını 
Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof.
Dr. Sadettin Hülagü gerçekleştirdi.

Mary Jane Grubu

Gökhan TürkmenSelçuk Erdem
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KOÜ TV‘de TRT Eğitimi

Mert Can Emre

TRT ve Kocaeli Üniversitesi İletişim Fakültesi ortaklığında gerçekleştirilen
eğitimler kapsamında öğrencilere birçok farklı ders verildi. Eğitimde
görüntü, ses, ışık ve kurgu ekiplerinden personeller mesleki tecrübelerini
öğrencilere aktardı. 

Organizasyonun koordinatörü olan Yrd. Doç. Dr. Kerim Karagöz
yapılan protokolle TRT bölge müdürlüğü ve iç yapımlar koordinatörlüğünün
verdiği eğitimde hem öğrencilerden hem de eğitimcilerden geri dönüş aldık-
larını dile getirdi. Karagöz, programa katılan öğrencilerin TRT ‘ye davet
edildiğini ve öğrencilerin stajlarına dair müjdeli haberler alındığını söyledi.

Kocaeli Üniversitesi İletişim Fakültesi'nin uygulama
birimi olan KOÜ TV’de görev alacak
öğrencilere TRT  çalışanları tarafından üç haftalık
eğitim semineri verildi. Eğitimde, öğrencilere
görüntü, ses, ışık ve kurgu gibi alanlarda 
uygulamalı dersler anlatıldı.

Öğrencilerin yakın zamanda gerçekleşecek olan Başakşehir Spor
Kulübü'nün bir maçına davet edileceklerini de aktaran Karagöz, öğrencilere
bu maçta, çekim düzeni ve işleyiş hakkında uygulamalı bilgiler 
verileceğinden bahsetti. 

Eğitime katılacak öğrenciler yapılan mülakatla seçildi. Üç hafta süren
eğitim seminerinde, TRT iç eğitiminde kullandığı dökümanları öğrencilerle
paylaştı ve BBC eğitimlerinden örnekler verildi.

Çalışmalar Kocaeli Üniversitesi İletişim Fakültesi Televizyon stüdyolarında
gerçekleştirildi.

TRT ekibi ve öğrencilerle hatıra fotoğrafı çektirdi. Kara Kuvvetleri Komutanlığı (K.K.K) EDOK
Muharebe Hizmet Destek Eğitim ve Garnizon
Komutanı Tuğgeneral Kazım Dalkıran, 
Rektörümüz Prof. Dr. Sadettin Hülagü'ye i-adeyi
ziyarette bulundu. 
KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

Tuğgeneral Kazım Dalkıran'a nezaketleri dolayısıyla teşekkür eden 
Rektörümüz ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade etti. Ziyarette 
Rektörümüz Prof. Dr. Sadettin Hülagü, Tuğgeneral Dalkıran'ı 
üniversitemiz ile ilgili bilgilendirirken, Umuttepe Yerleşkesi'nde
yürütülen projeleri aktardı. 

EDOK Komutanından 
İ-adeyi Ziyaret

Kocaeli Üniversitesi spor branşlarında başarılarına
yenilerini eklemeye devam ediyor.
KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

Türkiye Üniversite Sporları Federasyonu tarafından düzenlenen 2017-
2018 Basketbol Erkekler 2. lig karşılaşmalarında Kocaeli Üniversitesi
Takımı oynadığı tüm maçları kazandı. Antrenörlüğünü Tolga Kaan Ba-
hadırın yaptığı takımımız namağlup şampiyon olarak 1. lige yükseldi.

14 Aralık 2017 tarihinde ise Okan Üniversitesi'nin organize ettiği
Okan Üniversitesi&ViaSea Bowling Turnuvası'na katılan üniversitemiz
takımlarda üçüncü ferdi bayanlarda ise birinci oldu. İlk kez takım olarak
mücadele eden Üniversitemiz Bowling Takımı ilk oyunda 543, ikinci
oyunda 698 puan alarak toplamda 1241 puana ulaşarak üçüncü oldu. Ferdi
bayanlarda en yüksek puanı alan sporcumuz ve takım kaptanımız Cansu
Vaz şampiyon oldu.

KOÜ'lü Sporculardan
Üstün Başarı
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KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

Kronik (süreğen) hastalığı olan
çocukların birer dileklerini yerine
getirip, iyileşme süreçlerine manevi
katkı sağlamayı amaçlayan bir
öğrenci hareketliliği olarak 2014
yılında başlayan Leyla'dan Sonra
projesiyle Tıp Fakültesi öğrencileri
çocukları ziyaret edip onlara 
istedikleri hediyeleri vererek gönül
bağı oluşturuyor. 

KOÜ Tıp Fakültesi Leyla'dan Sonra
Dönem Koordinatörü Sema Nur 

Karanlık, 2014 yılında ÇAPA Tıp
Fakültesi öğrencilerinin hayata
geçirdiği ve Türkiye'nin dört bir
yanında hızla büyüyen bu değerli
öğrenci oluşumunun KOÜ Tıp
Fakültesi Hastanesi'nde de yoluna
hızla devam ettiğini söyledi. İyilikle
Kalın! sloganıyla yola çıktıklarını
vurgulayan Sema Nur Karanlık,
"Çocukları öğle aralarında ziyaret
edip, onlarla oyunlar oynuyoruz.
Çocukların dileklerini yerine
getirerek gönül bağı oluşturuyoruz"
dedi.

256 ÇOCUĞUN HEDIYESI
VERILDI

KOÜ Tıp Fakültesi Leyla'dan Sonra
Dönem Koordinatörü Sena Buse
Beydilli, çocuklarla yılbaşında, 23
Nisan'da ve diğer günlerde hasta-
nenin pediatri odasında veya İzmit
Rehabilitasyon Merkezi'nde 
düzenlenen çeşitli etkinliklerle vakit
geçirip onların umutlarına ortak 
olmaya devam ettiklerini söyledi. 
"Bugüne kadar 256 çocuğu hayalini
kurdukları kitap, ayakkabı, oyuncak, 
doktor önlüğü, mezuniyet 
elbisesi gibi ihtiyaçları ile 
buluşturduk. Bazı çocuklarımız hem 

kendileri hem de diğer çocuklar için
boyama kitapları gibi isteklerde 
bulunuyor" diyen Beydilli, bunun
yanı sıra 2 sene önce Kocaeli
Üniversitesi Deneysel Tıp Araştırma
ve Uygulama Birimi (DETAB)'nin
yanına bugüne kadar ziyaret edilen
çocukların hayalleri ve umutlarıyla
beraber kök salmaları için de bir
hatıra ormanı oluşturduklarını
söyledi.

ÖNEMLI BIR PROJE
DAHA: "BIR DAMLA
UMUT" 

KOÜ Tıp Fakültesi'nin projeye
katılan 5. fakülte olduğunu ifade
eden Leyla'dan Sonra Projesi
Fakülte Sorumlusu Ebsar Nur
Güneş ise "Projenin ilham kaynağı 
olan Leyla'nın dileği gerçekleşemedi

fakat onun vesilesiyle binlerce
çocuğun dileği gerçekleşti ve
gerçekleşmeye de devam edecek"
dedi. 

Ziyarete gidilen lösemi hastası
çocukların kan ihtiyaçlarını 
karşılamak doğrultusunda yola
çıkılan "Bir Damla Umut" projesine
de değinen Güneş, bu proje için
gönüllülerin Leyla'dan Sonra 
sayfasını ziyaret ederek karşılarına
çıkan kırmızı butona isim, şehir,
telefon ve kan gruplarını yazıp üye
olmalarıyla lösemi hastası çocuğa ve
ailesine vakit kaybetmeden yardım
edilebildiğini aktardı. Ebsar Nur
Güneş, aynı zamanda KOÜ Tıp
Fakültesi Hastanesi'nin kan
bankasıyla çevre illerden gelen
hastaların ihtiyaçlarını karşıladıkları
bir merkez olduğunu belirtti.

Gönül Köprüsü "Leyla'dan Sonra"
Kocaeli Üniversitesi Tıp Fakültesi öğrencileri 
Leyla'dan Sonra projesi kapsamında kronik hastalık
tanısı konmuş çocukların yanında olmaya, 
mutluluklarını paylaşmaya ve onların ihtiyaçlarını 
karşılamaya devam ediyor.

KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

Kocaeli Üniversitesi Spor Bilimleri Fakültesi bünyesinde Doç. Dr. Elif
Karagün tarafından yürütülen Toplumsal Sorumluluk Dersini alan öğren-
ciler; "Nesiller Gülümsesin" isimli proje ile Kocaeli Huzurevi sakinlerine
eğlenceli bir gün yaşattı. Kocaeli Kültürel Gelişim ve Dayanışma
Derneği'nin de destek verdiğiproje kapsamında düzenlenen organizasyonda 

öğrenciler ile huzurevi sakinleri bir araya geldi. Devlet Konservatuarı ve
Spor Bilimleri Fakültesi öğrencilerinin müzik dinletisi sunduğu etkinlikte,
huzur evi sakinlerinden de şiir okuyan ve şarkı söyleyenler oldu. Proje kap-
samında ayrıya Spor Bilimleri Fakültesi öğrencileri tarafından açık havada
huzurevi sakinlerine egzersiz yaptırıldı.

KOÜ Öğrencileri ve Huzurevi
Sakinleri Bir Araya Geldi
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Kocaeli Sağlık Hizmetleri Meslek Yüksekokulu
(KSHMYO) öğretim elemanları ve Podoloji Pro-
gramı öğrencileri Türkiye'de bu sene ilk defa ulus-
lararası katılımlı olarak düzenlenen 4. Ulusal Sağlık
Hizmetleri Meslek Yüksekokulları Sempozyumu’n-
dan 2 ödül ile döndü.

Sağlık 11Aralık 2017      Sayı:66

KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

KOÜ Rektörü Prof. Dr.
Sadettin Hülagü, Türk
Gastroenteroloji Derneği

tarafından Antalya'da düzenlenen
"34. Ulusal Gastroenteroloji Kon-
gresi"ne katıldı.  1-6 Aralık tarih-
leri arasında düzenlenen kongrede
kurslar, konferanslar, sempozyum-
lar, paneller yanı sıra canlı yayında
vaka uygulamaları yapıldı.

Kongre kapsamında Prof. Dr.
Sadettin Hülagü, 4 Aralık'ta iki ayrı
canlı vaka uygulamalarına katıldı.
Oturum başkanlığını Murat Saruç
ve Mehmet İbiş'in yaptığı ilk canlı
vaka uygulamasında Prof. Dr.
Sadettin Hülagü'ye İspanya'dan

Rafael Romero Castro ülkemizden 
ise Erkan Parlak, Emrah Alper ve
Fatih Aslan eşlik etti. Rektörümüz
Prof. Dr. Sadettin Hülagü'nün
katılım gösterdiği bir diğer canlı
vaka uygulaması ise Kubilay Çınar
ve Selçuk Dişibeyaz'ın oturum
başkanlığında gerçekleştirildi. 
İkinci canlı vaka uygulamasında
Prof. Dr. Hülagü, Amerika'dan
Reem Sharaiha, İspanya'dan Rafael
Romero Castro, ülkemizden ise
Orhan Tarçın ve Ayhan Hilmi
Çekin ile birlikte yer aldı. 
Prof. Dr. Hülagü, canlı vaka uygu-
lamalarının çok başarılı bir şekilde
geçtiğinin belirterek yurt içi ve yurt
dışından uygulamalara katılım
gösteren hocalara ve kongrenin 
gerçekleşmesinde emeği geçen
herkese teşekkür etti.

Rektörden Canlı 
Vaka Uygulaması

Kocaeli Üniversitesi Endüstri
Mühendisliği Kulübü toplum-

sal sorunlara fayda sağlayabilmek
amacıyla projeler düzenliyor.
Endüstri Mühendisliği Kulübü, bu
sene üçüncüsü 8-9-10 Aralık tarih-
lerinde Ordu Gölköy'de yapılacak
"Gülümseten Düşler Kitaplardan
Geçer" projesini daha çok kişiye
duyurabilmek ve kitap bağışı
toplayabilmek için destek bekliyor.

Kocaeli Üniversitesi Endüstri
Mühendisliği Kulübü, kütüphanesi
olmayan okullara tam donanımlı
kütüphane ortamı oluşturmak, kita-
plara ulaşamayan çocuklara kitap
ulaştırmak ve kitap sevgisi aşılamak
amacıyla Gülümseten Düşler 
Kitaplardan Geçer projesini hayata
geçirdi. 

Ocak 2017'de Tozlu Raflardan Ren-
garenk Düşlere! Sloganıyla yola
çıkan öğrenciler kısa zaman
içerisinde ilk olarak Tokat Zile
Necmi Muammer Ortaokulu'nda
kütüphane açarak farklı kategori-
lerde toplam 2017 adet kitap
bağışladı.

Türkiye'nin dört bir yanına ulaşma
hedefiyle hareket eden 
üniversitemiz öğrencileri Muğla
Köyceğiz Pınar Kulfat Ortaokulu'na
da bin 900 adet kitap bağışı sağladı.

Proje kapsamında üçüncü olarak
Ordu Gölköy'e giderek buradaki
çocukların yüzünde tebessüm oluş-
turmak için yeni bir kütüphane inşa
edecek olan yardımsever öğrenciler
sizlerden gelecek desteği bekliyor.

KOÜ Öğrencileri Gölköy'de
Kütüphane Kuruyor

KSHMYO'ya 2 Ödül Birden

KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler

Türkiye'de 120'den fazla 
üniversitede bulunan Sağlık Hizmet-
leri Meslek Yüksekokulları
(SHMYO) öğretim elemanları,
öğrencileri ve sağlık hizmetleri sek-
törü paydaşlarının katıldığı 4. Ulusal
Sağlık Hizmetleri Meslek
Yüksekokulları Sempozyumu bu
sene Marmara Üniversitesi Sağlık
Hizmetleri Meslek Yüksekokulu
Müdürlüğü ev sahipliğinde 15-18
Kasım 2017 tarihlerinde gerçekleşti.
Çeşitli konularda ki sağlık sorun-
larının ve öğrenci staj uygulamaları 
gibi konuların tartışıldığı sem-
pozyuma Kocaeli Üniversitesi 
KSHMYO Müdürü Yrd. Doç. Dr.
Rüştü Taştan, Sağlık Bakım Hizmet-

leri Bölüm Başkanı ve Podoloji 
Programı Öğretim Üyesi Yrd. Doç.
Dr. Ayfer Peker ile Tıbbi Hizmetler
ve Teknikler Bölüm Başkan 
Yardımcısı ve Anestezi Programı
Sorumlusu Öğr. Gör. Dr. Selda Met
Boğa sözlü bildirilerle, Podoloji
Programı 2. Sınıf öğrencisi Şahinde
Çakır ise poster bildiri ile katıldı. 
Yrd. Doç. Dr. Rüştü Taştan
"Önlisans Sağlık Meslekleri Eğiti-

minde 21. Yüzyıl Becerileri Eğiti-
minin Kullanılmasının Stratejik
Önemi" konusunda, Yrd. Doç. Dr.
Ayfer Peker "Tırnak Batmasının 
Orthonyxie İle Tedavisi" ve "Diya-
betli Bireylerin Kallus ve Korn 
Tedavisinde Podolojik Yaklaşım",
Öğr. Gör. Dr. Selda Met Boğa ise
"'Sağlık Hizmetleri Meslek 

Yüksekokulu Öğrencilerinde
Sağlıklı Yaşam Biçimi Davranışları
ve Depresyon Düzeylerinin İncelen-
mesi" konularında bildiri 
sundular. Türkiye'de 9 yıl aradan
sonra 4.sü düzenlenen ve dört gün
süren 4. Ulusal Sağlık Hizmetleri
Meslek Yüksekokulları Sempozyu-
mun kapanış oturumunda Düzen-
leme Kurulu başkanlığınca yapılan
açıklamaya göre Şahinde Çakır ve
Ayfer Peker'in hazırladığı 

"Wagner-II Diyabetik Ayak Ülser-
lerinin Tedavisinde Podolojik 
Uygulamalar" başlıklı çalışma
poster bildiri ödülü ile, Ayfer Peker,
Berrin Çetinarslan, Zeynep Cantürk,
İlhan Tarkun ve Alev Selek
tarafından hazırlanan "Diyabetli
Bireylerin Kallus ve Korn 
Tedavisinde Podolojik Yaklaşım"
başlıklı çalışma ise değerlendirme
kurulunca sözlü bildiri ödülü ile
ödüllendirilmeye değer bulundu.

KOÜ Basın ve Halkla İlişkiler
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Dilara Karaaslan

Tamamı Kocaeli Büyükşehir
Belediyesine ait bir şirket olan 
İZAYDAŞ’ın yönetim kurulu
başkanlığını  aynı zamanda Kocaeli
Büyükşehir Belediye Başkanı
İbrahim Karaosmanoğlu sürdürüyor.
Bu kurumu, Kocaeli halkı için ilginç
kılan şey ise yıllarca kendi
içerisinde güzel işler yapıp, dışarıya
bunu göstermemesi yani tam an-
lamıyla kapalı bir kutu olması. E
tabi çalışma alanı ve biçiminin de
farklı oluşu,  İZAYDAŞ’ı  daha da
merak edilen bir kurum yapmaya
yetiyor da artıyor bile.  İZAYDAŞ 

Genel Müdürü Saraç, resmi 
işleri yürütmenin yanı sıra; kurumu
halka olabilecek en açık 
şekilde anlatmak ve önyargıları or-
tadan kaldırmak için de bir takım
çalışmalar yürütüyor. İZAYCAN
projesini buna örnek olarak göstere-
biliriz mesela. İZAYCAN, çocuk-
ların hem çevreye olan duyarlılığını
artırmak hem de İZAYDAŞ’ın ne iş 
yaptığını anlatmak adına 
oluşturulmuş bir boyama ve öykü
kitabı serisi. Bu proje ile çocukların
keyif alarak, kurumu anlamaları
hedeflendiği açık. Saraç, kurumun
yönetimine geldiği günden beri,
hem sosyal alanda hem de iş
yürütme anlamında İZAYDAŞ için

oldukça faydalı işler yapmış bir yö-
netici. Ben de fırsatını bulduğumda 
başlıyorum hemen sorularımı
yöneltmeye.  Oldukça esprili olan
Saraç, zaman zaman eleştirdiği 
sorularıma içtenlikle yanıt veriyor.

İZAYDAŞ’ın kendi alanında
öncü olduğunu
araştırdığımızda görüyoruz
tabii.  Peki, ne yapıyor bu İZAY-
DAŞ sorusuna genel bir cevap
alabilir miyim?

Kocaeli’ye özel ve tüm Türkiye’ye
verdiğimiz hizmetler olarak ikiye
ayırıyoruz yaptığımız işleri. Ko-
caeliye özel yaptığımız hizmetler-
den başlayacak olursak, öncelikle
evsel atıkların bertarafını ele alabili-
riz. Evsel atık dediğimiz çöptür. 
Kocaeli’nin nüfusu 1 milyon 832
bin ve her bir birey günde yaklaşık
olarak 1 kilogram çöp üretir.
Dolayısıyla yaklaşık bin 800 ton çöp
her gün kapımıza gelir ve düzenli
depolama alanlarında depolanıp,
bertaraf edilir.

İkinci olarak?

İzmit Körfezi’ne giren gemilerin
normal faaliyetlerinde oluşan 
atıkları ele alalım. İzmit Körfezi’nde
30-35 tane liman var ve bu 
limanlara yılda 12 bin tane gemi
gelir. Bunların oluşturduğu pis su,
atık yağ, evsel çöp gibi şeyleri biz
toplarız. Derince Limanı’ndaki atık
arıtma tesisimizde işlemlerini yap-
tıktan sonra ana tesise getiririz. Aynı
zamanda deniz yüzeyini temizlemek
için üç tane de süpürgemiz vardır.
Ayrıca, kontrol botuyla dolanıp,
denizi kontrol etme işini de biz
yürütüyoruz. Üçüncü olarak ise Ko-
caeli’deki  tüm sağlık noktalarında
tıbbi atıkların toplanıp bertaraf
edilmesi işini söyleyebiliriz. Ko-
caeli’de 700’den fazla noktaya
düzenli olarak gidiyoruz. Bunların
arasına hastaneler, diş hekimi
muayenehaneleri, fabrika revirleri
de dahil. Bu üç işi Kocaeli
belediyesinin verdiği yetkiyle

sadece Kocaeli için yapıyoruz.

Peki ya ülke genelinde?

Bütün Türkiye’nin bizi bilmesini
sağlayan işimiz ise; sanayiden kay-
naklanan tehlikeli atıkların
bertarafını yapıyor olmamız. Bozul-
muş hammadde, bozuk ürün ya da
kullanılmış yağlara kadar bütün
atıklar, tehlikeli atık sınıfına girer.
Bunları topluyoruz, içlerinde enerji
varsa yakarak enerjiye çeviriyoruz.
Enerji yoksa bunları düzenli depo-
lama alanlarımızda bertaraf 
ediyoruz. Biz, bu hizmeti bütün
Türkiye’ye veriyoruz. 
Bu anlamda sektörün öncüsüyüz ve
teknik olarak Türkiye de hala tekiz.
Bunların dışında; depo gazından,
biyogazdan, rüzgardan, 
hidroelektrik santralinden ve yak-
madan enerji üretiyoruz. Atık
nakliyesi hizmeti veriyoruz. Bu iş,
önemli ve lisansı olması gereken bir
iştir. Müthiş bir laboratuvarımız var.
Tübitak ve bakanlıktan yetkili on-
aylı laboratuvar hizmeti veriyoruz.

İZAYDAŞ’ın, yüklendiği misy-
onu yerine getirme konusunda
ne gibi çalışmalar yürütüyor-
sunuz?

Öncelikle biz sektörün ilkiyiz, özel
sektör gibi çalışmalar yapsak bile,
biz bir kamu şirketiyiz. Dolayısıyla
bu bize, yaptığımız işlerin yanında
ekstra sorumluluk yüklüyor. İşleri-
mizi kesinlikle teknik, etik ve yasal
kurallara uygun yürütüyoruz. İkin-
cisi, bize benzer tesislerin oluşması
için piyasayla bütün bilgilerimizi
paylaşıyoruz. Hatta ticari faaliyetler
yürüten bir kuruluş olarak, açık-
lığımız gereğinden fazla belki de.
Toplumsal bilinçlendirme ve
eğitimle ilgili  hizmetler veriyoruz.
Şunu da belirtmem gerekir, biz
belediye şirketiyiz ama ödenekli ve
bütçeli bir kurum değiliz. Paramızı
kendimiz kazanıyoruz. Ticari
faaliyetlerde yürütüyor olmamıza
rağmen bir taraftan da sektörün
gelişmesi için sosyal misyonumuzu
da yürütmeye çalışıyoruz.

İZAYDAŞ Genel Müdürü:               

İZAYDAŞ, yani tam adıyla İzmit Atık ve Artıkları Arıtma, Yakma ve Değerlendirme Anonim Şirketi, 
Kocaeli’de 1996 yılından beri atık arıtımı ve enerji üretimi alanında faaliyet gösteriyor. 2009 yılından beri 
İZAYDAŞ’ta genel müdürlük görevini sürdüren Muhammet Saraç ile İZAYDAŞ’ın faaliyetlerini konuştuk.

Evsel atıklar, belediyeler tarafından İZAYDAŞ’a getirildikten sonra, atıklar
özel hazırlanmış zemine seriliyor ve üstü kapanıp bertaraf ediliyor.

“Günde yaklaşık bin 800 
ton atık bertaraf ediyoruz"

İZAYDAŞ Genel Müdürü Muhammet Saraç, 2009 yılından beri bu görevi sürdürüyor.

Aralık Ayıııı.qxp_Sayı 50 son ölçüler  15.02.2018  13:32  Page 12



Söyleşi 13Aralık 2017      Sayı:66

Yılda ortalama ne kadar atık
bertaraf ediyorsunuz? Atıkları
nasıl topluyorsunuz?

Günde bin 800 ton, yani yılda 650
bin ton sadece evsel atık topluyoruz.
Evsel atıkların toplanması, ilçe
belediyelerine aittir. Belediyeler ya
kendileri toplar bize getirirler ya da
bizim atık toplama istasyonlarımız
var oraya ulaştırırlar. Deniz atıkları
için ise körfezde atık toplama gemi-
lerimiz var. Gemi yanaşır ve deniz
atıkları toplanır. Tehlikeli atıkları da
atık üreticisi ister nakliye hizmeti
veren bir firma üzerinden gönderir
ya da bizim de nakliye hizmetimiz
var bu şekilde de ulaştırabilirler.

Atıkları yakarak yok ediyor-
sunuz fakat bu yakma işlemi
sonucunda gaz haline gelen
atıkları son aşamada, bacadan
doğaya salınımı yapılmadan
önce ne gibi önlemleriniz var?

Evsel atıkları depolayarak bertaraf
ediyoruz. Bir zeminimiz var, atıkları
bu zemin üzerine seriyoruz üzerini
toprakla örtüyoruz. Bir daha geliyor,
seriyoruz ve bir daha örtüyoruz. Bu
baklava gibi böyle devam ediyor bir
dilim toprak, bir dilim çöp şeklinde.
Çöpler, havasız ortamda bir çürüme
oluşturuyor ve bunun sonucunda bir
gaz açığa çıkıyor. Biz de bu gazı
alıyoruz ve enerjiye çeviriyoruz.
Yanabilir tehlikeli atıkları alıyoruz
ve yakma tesisinde yakıyoruz ama
yakmadan önce bir menü hazırlıy-
oruz. Bunu yaktığımız zaman ne
kadar enerji açığa çıkacak ve
emisyon ne kadar açığa çıkacak gibi

bir hesap yapıyoruz.  Yaktıktan
sonra kül ortaya çıkıyor.  Bu külü
alıyoruz tehlikeli atık depomuzda
külü de bertaraf ediyoruz. Şimdi
elimizde kirli ve sıcak gaz var. Biz
bu gazı kalıcı organik kirleticiler
oluşmasın diye bir daha yakıyoruz
ve parçalıyoruz. Bir daha yakıyoruz.
Hala elimizde sıcak enerji dediğimiz
gaz var, bu gazın üzerinden ener-
jisini alıyoruz buhar üretiyoruz
ondan. O buharı alıp buhar kuyu-
larına döküyoruz enerjiye çeviriy-
oruz. 

Bunlara rağmen elde kalan
kirli gaz?

Gazımızın enerjisini aldık ama gaz
hala kirli. Bu gazı dört farklı fil-
treleme katmanından geçiyor. Önce-
likle gaz elektro statik filtreden
geçer, tozlar alınır. Kireç suyu
yıkayıcıda yıkanır, atık banyosundan
geçer. Ondan sonra aktif karbondan
geçer en son bacadan atılır. 
Dolayısıyla bacaya verdiğimiz gaz,
yakma tesisleri için belirlenen
emisyon sınırının çok altındadır.
Emisyon sınırları yakma tesisleri
için Avrupa birliği ile aynı sınırlardır
bu arada. Dolayısıyla bir kirleticinin
sınırı 100’se eğer biz 60’larda
dolanırız. 

Bu durumun bir denetimi söz 
konusu mu?

Tesis kurulduğundan bu yana ba-
camız bakanlık tarafından online
olarak izlenir. Bu zamana kadar
baca gazıyla ilgili bir sıkıntı yaşa-
madık ama olası bir durumda tesi
durdurulur besleme yapılmaz, arıza

çözüldüğünde tesis tekrar çalışmaya
başlar. Bunun dışında TÜBİTAK,
belli dönemlerde gelir gaz numunesi
alır, analizlerini yapar ve raporlarını
getirir. Yani burada aklınızda
kalması gereken şey,  bir yakma
tesisinde yakma kolay kısımdır.
Önemli olan gaz temizleme kıs-
mıdır.  Hem tesisin üçte ikisini gaz
temizleme kısmı oluşturuyor hem de
işletme giderlerinin büyük bir kısmı
gaz temizlemek için ayrılıyor.

Peki bacadan salınan gaz?

Bacadan tabii ki oksijen salmıyoruz,
ama saldığımız gaz yönetmeliklerin
çok altındadır. Yönetim sınırları da
doğanın bunu tolere edebileceği
miktarı belirler. Bunu da zaten
2010’da zaten belirli mesafelerinde
toprak numunelerinde inceleme ya-
parak herhangi bir kirletici bir etkisi
olmadığını gördük. Bunu da şöyle
özetleyebiliriz. Günde bir paket
sigara içen bir insan günde yarım
çay kaşığı kadar nikotin yemiş
sayılır. Ona bir sene boyunca içtiği
sigaranın nikotinini kaşıkla vermeye
kalkışırsak oracıkta ölür. Bu da
böyle bir şey. Birkaç tane İZAY-
DAŞ’ı yan yana koyarsak problem
teşkil eder ama bir tane İZAYDAŞ
yönetmeliklere de uyuyorsa eğer
çevre için bir problem teşkil etmez.

İZAYDAŞ, bu atıkları yok ed-
erken ortaya çıkan enerjiyi
nasıl değerlendiriyor? İzay-
daş'ın ulusal anlamda enerji
üretimine katkısı var mı?

Daha önce de söylediğim gibi evsel
atıkları havasız ortamda depolu-

yoruz ve çürüdükten sonra bir çöp
gazı açığa çıkıyor. Çöp gazı da en-
erji üretir. Biyogaz enerji üretir, rüz-
gar sembolikte olsa enerji üretir.
Özellikle sinyalizasyon alanında
güneş enerjisinden faydalanıyoruz. 

Geçen yıl, devreye aldığımız
hidroelektrik santrali de dahil,
toplam 6 tane yenilenebilir kaynak-
tan enerji üretiyoruz şu anda. İleriye
yönelik de özellikle güneş enerjisi
alanında çalışmalarımız var. Belli
yerlerde şu an fizibiliteleri yapılıyor.
Uygun olursa güneşle ilgili ilaveler
yapabiliriz. Yani biz atık tesisiyiz
ama yavaş yavaş enerji tesisine de
dönüyoruz. Üretim genelde bizim
ihtiyaçlarımızı karşılıyor. Fazlasını
da ulusal şebekeye satıyoruz.

Bu enerji kurumun kendi ihti-
yacı dışında Kocaeli'ne ne
kadar fayda sağlıyor?

Ürettiğimiz enerjinin kendi ihtiy-
acımız olan kısmını biz tüketiyoruz,
kalanını ulusal şebekeye veriyoruz.
Kabaca yılda 80 milyon kilovatsaat
enerjiyi şebekeye veriyoruz. Bu çok
fazla anlam ifade etmeyebilir. Biz
genelde ortalama evlerimizde yılda
3 bin kilovatsaat elektrik tüketiriz. 

Yaklaşık 25 bin ev, yani ortalama
100 bin nüfusa yetecek kadar evsel
enerjiyi şebekeye veriyoruz.
Dolayısıyla Kocaeli’de 25 bin ha-
nenin ya da 100 bin nüfusun enerjisi
buradan sağlanıyor. Bunun en güzel
tarafı da yenilenebilir enerji olması. 

>>Haberin devamı
önümüzdeki sayıda yer alacak.

İZAYDAŞ, 1996 yılından bu yana Kocaeli’nin Alikahya Mahallesi’nde faaliyet gösteriyor.
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Nurseda Gerek

Hamileyken başına gelen kapkaç
olayı  bebeğine zarar verdi diye
endişe eden anne, erken doğum yap-
mak zorunda kalıyor. Doğum es-
nasında hemşire çocuğu yere
düşürüyor ve şu an 16 yaşında olan
o çocuk Nurullah, yaşanan talihsiz-
liklerin sonucu hayatına Serebral
Palsi Hastalığı’yla devam etmek
zorunda kalıyor. Bu  hastalıkla mü-
cadele ederek yaşayan Nurullah,
daha sonrasında ise acı bir kayıp
yaşıyor ve annesini 11 yaşındayken
kalp krizinden kaybediyor.
Serebral Palsi; doğum öncesinde,
doğum sırasında ve doğum sonrası
erken dönem beyin hasarı sonucu
ortaya çıkan bir hastalık. Yapılan
araştırmalara göre hastalığın yüzde
75’i Nurullah gibi anne karnında or-
taya çıkıyor.
Annesinin ölümünün ardından
babası  yeni bir evlilik yapıyor ve
Nurullah’ın  ‘Melek Annem’ diye 

hitap ettiği Melek Yücesan ile
evleniyor. Nurullah’ın babasıyla 
ikinci bir evlilik yapan Melek
Anne’nin de aynı zamanda bir kız
ve bir erkek evladı bulunuyor.
Kendi çocuklarıyla Nurullah’ı hiçbir
zaman ayırmayan Melek Anne,
hastalık sürecinde Nurullah’ın en
büyük destekçisi oluyor. Melek 
Anne’ye aralarındaki iletişimi 
sorduğumuzda güçlü bir iletişim
olduğundan bahsediyor. 

“SEN BENİM RUHUMU 
ANLIYORSUN”

Manevi olarak Nurullah’ın  her
zaman yanında olduğunu sürekli
vurguluyor. “Birçok anımız var”
diyen Melek Anne: “O benim için
çok özel bir çocuk. Bana her zaman
sen benim ruhumu anlıyorsun diyor.
Hakikaten bir bakışından ne 
hissettiğini anlayabiliyorum. Bir
keresinde bana, 'Annem bana sevgi
vermedi, senin gibi değildi' demişti.
O gün çok etkilenmiştim.” diye
anlatıyor Melek Anne.

Melek Annenin yakındığı durumlar
da bir hayli fazla. Yaşadıkları 
ortamda Nurullah gibi özel 
çocukların vakit geçirebileceği 
alanların olmaması ve fizyoterapi
amaçlı yüzmesi gereken Nurullah’ın
havuz girişinde ücret ödemesi gibi.
Melek Anne, devletin bu hastalık
için sağladığı imkanların yetersiz
olduğunu söylüyor. Nurullah’ın
ablası Fulya ise bu durum hakkında
bir eleştiride bulunuyor:  “Bizim
imkanlarımız Nurullah için yeterli
oluyor, ama bu işler biraz maddiyata
bakıyor. Maddi durumu olmayan
ailelerin çok zorlandıklarını tahmin 
edebiliyorum. Bu yüzden devletin
böyle özel çocuklar için birtakım
girişimlerde bulunması gerektiğini
düşünüyorum.”
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Hemen hemen herkesin doğum anına ait 
annesinden dinlediği bir anısı olur. Nurullah’ın
anısı ise biraz farklı, çünkü onun hikayesi anne
karnında başlıyor. Nurullah Yücesan, henüz
anne karnındayken annesinin kapkaça uğraması
ve doğum anında hemşirenin onu yere
düşürmesi sonucunda Serebral Palsi Hastalısı
olarak hayatına devam ediyor. İşte onun hikayesi
de tam olarak bu noktada başlıyor. 

Üvey Anne Değil Melek Anne

ARKADAŞLARININ HALİ
ONU ÜZÜYOR

Şu anda okula gitmeyen Nurullah‘ın
çok duygusal bir çocuk olduğunu
söyleyen Melek Anne’si. 
Nurullah’ın daha önceden gittiği
okulda birçok farklı hastalıkla 
mücadele eden çocukların
bulunduğunu, aslında Nurullah’ın

arkadaşlarını çok sevdiğini ve onları
o halde görmeye dayanamadığını
söylüyor. Nurulah’ın bu sebepten
dolayı okula gitmek istemediğini de
ekliyor. Son olarak Nurullah ile 
sohbet ediyorum. Nurullah, 
iyileştiğinde ilk işinin koşmak 
olacağını vurgulayarak, aynı 
zamanda en büyük hayalinin de bir
ehliyet sahibi olmak olduğunu 
anlatıyor.

Nurullah, Melek Annesi ile birlikte vakit geçiriyor.

Nurullah Yücesan
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Şirin Seçkin

Çalıştığınız alan olan nörolo-
jide ‘kanser tedavi edilebilir’
demişsiniz. Bu konuyu biraz
açabilir misiniz?

Kanserin bizim çalışmalarımızın
önemli bir bölümünü teşkil
etmesinin sebeplerinden biri
yaşadığımız şehrin kozmopolit 
olması, ikincisi ise karşılaştığımız
hasta grubu içerisinde kanser
vakalarının çok olmasıdır.
Dolayısıyla kanser tedavisinde en
uygun, en doğru yolun tavsiye
etmek durumundayız.  Görüyorum
ki kadınların en sık rastladığı meme
kanseri doğru tedavi edildiğinde ve
tamamlayıcı cerrahi işlemlerden
sonra olumlu sonuçlar elde
edilebiliyor. Bu hastalıktan ölüm-
lerin azaltılabileceğini gördük, onun
için kanserin tedavi edilebilir olduğu
sonucuna vardık ve bunları da hasta-
larımıza anlatmaya çalışı-yoruz.
Bazen hastanın ve çevresindekilerin
hastalık hakkında yeterli bilgiye
sahip olmamasından dolayı abartılı
sonuçlara da varılabiliyor.

Bu aslında sadece bireyin
yaşadığı bir sorun değil yani…

Aynen öyle. Hastalık konusunda 
birey yalnız bırakılmamalı.  Bütün
ailenin onun tedavisi konusunda
aynı şekilde olumlu düşünmesi ve
kaygılarını gidermesi gerekiyor.
Eğer hasta yalnız kaldığını
hissederse o zaman hekimin işi
gerçekten güçleşiyor. Tedavi süreç-
leri reddetmeler söz konusu oluyor,
tedavilerin zamanında yapılmaması
konusunda sıkıntılar çıkıyor ya da
tedavi bittikten sonra kontrollerini
aksatıyor. Hastalıkla elbette oyun
oynanmaz. Hastalarımız makul
süreler içerisinde kontrolleri yapıl-
malı; tedavi edilemez aşmaya
gelmesi hasta ve doktor açısından
büyük bir talihsizlik olur. 

Severek yaptığınız mesleğin 
zorlukları bu olsa gerek?

Nihayetinde hastayla ilgileniyor-
sunuz, dolayısıyla bir sürü bedensel
sıkıntıları var, ruhsal sıkıntıları var. 

Bütün bunların hepsinin iyi olması
lazım.  Hekim ve sağlık profes-
yonelleri olarak, fiziksel ve psikolo-
jik halini bir bütün olarak tedavi
etmeliyiz. Örneğin, meme tümörünü
aldıktan sonra işimiz bitmiyor,
tümörü çıkardıktan sonra hastanın
sosyal yaşantısına adapte olması
sağlamalıyız. Bir diğer husus fizik-
sel görüntünün mümkün olduğu
kadar bozulmadan bu işlerin yapıl-
ması da pek önemlidir. Hastanın
fiziksel estetiği önemsenmesi esas
tedavi önünde bir engel olmamalıdır.
Tedavide elbette öncelik hastalığın
iyileştirilmesidir, fiziksel estetik te-
daviden sonra gelmelidir.   

Kanser eşittir ölüm bir efsane
mi oldu?

Bugün tedavi edilebilir olduğunu
telaffuz etmemizin en önemli se-
bebi, uzun yıllardır verdiğimiz mü-
cadelenin bazı kanser türlerinde 
olumlu sonuç vermesidir. 
Günümüzde teknolojik olanaklar 
artmış, bilgiler hızla paylaşılabilir
durumdadır. Dolayısıyla kanserler
mücadele etme olanağımız geçmiş
nazaran daha fazladır. Teknolojik
olanaklarla erken tanı koyabiliyoruz.
Hastalığın tedavi edilmesinde bize
büyük bir imkân sundu.

Kocaeli tıp fakültesinin prestij
durumu nasıl?

Bizim tıp fakültemiz altı yıl önce
akredite edildi. Bu şu demek, biz

eğitimimizle ilgili yaptığımız tüm
bilgileri belgeleri raporlandırdık. Bir
dış merkez de bunun değerlendiriyor
ve orda bizim güçlü yönlerimizi,
eğitimdeki güçlü ve zayıf olduğu-
muz yönleri tespit ediyor. Biz de bu
süreç içerisinde sonuçları değer-
lendiriyoruz ve hatalarımızı düzelt-
meye çalışıyoruz. Akredite
edilmemiz öğrencilerin bizi tercih
etmeleri yönünde iyi bir sebep.
Bunun dışında TUS
(Tıpta Uzmanlık Sınavı)
sonuçlarında ilk yirminin içerisinde
yer alıyoruz.

Tıp fakültesine hazırlanan bir
öğrenci sizi neden seçmeli?

Fiziki imkânları çok iyidir.  İkincisi
donanımlı ve uzman ekibiyle, eksiği
olmayan bir hastane söz konusudur.
Tıp eğitimi ve hastane iç içe bu
büyük bir şans. Sosyal imkânlar
acısından yurt imkânları var.  Tam
gün çalışan öğretim üyesi ağırlıklı
olarak bulunuyor tüm bunlar kaliteli
bir şekilde öğrencilere verilmesini
de sağlıyor.  

Biraz konuyu değiştirelim siz
hobi olarak Kocaeli Musiki
Derneğinin başkan  yardım-
cısısınız ve  solistisiniz?

Evet oldukça zor mesleğin ve yö-
neticiliğin dışında bu görevi de
yürütüyorum. Türk sanat müziği ko-
rosu 1947 yılında kurulmuş bir ku-
ruluştur. Mustafa Sağyaşarlar,
Sagdun Aksütler gibi yaklaşık 80
erkek ve kadın solistin  yer aldığı
otuza yakın müzik aleti kullanan in-
sanın bulunduğu oldukça geniş bir
dernek. Dernekte güz ve bahar kon-
serleri veriyoruz. Bu çalışmaları haf-
tada bir gün sürdürüyoruz. 
Dolayısıyla bu hengame içerisinde
canlı bir şekilde meşk etmek kendi
sağlığımızı korumak acısından da
iyi geliyor ve bizi motive ediyor. 

Müziğe olan ilginiz nerden
geliyor?

Anneannemin de sesinin güzel
olduğunu biliyorum ud çaldığını ve
onu dinlediğimizi hatırlıyorum.
1983 yılında mezun olmadan önce
Sivas’ta son yılımızı okurken halk

eğitim merkezindeki musiki çalış-
malarına katılmıştım. O zamandan
beri fırsat buldukça musiki çalış-
malarında yer aldım. 15 senedir
İzmit’te bu çalışmaları eksiksiz
olarak devam ettiriyorum. Yakın-
larım musikiyi daha fazla
önemsediğimi söylüyor, ama ben
öyle düşünmüyorum. Bilim ve sanat
birbirini besliyor.  Herkese mutlaka
bir sanatla uğraşmalarını tavsiye
ediyorum.   

Başka yaptığınız aktivite var
mı?

Ben eski atletlerdenim 1972 yılında
yıldızlar atletizm milli takımınday-
dım. Tıp fakültesine başlayınca atle-
tizmi bırakmak zorunda kaldım.
Atletizmde Türkiye üçüncülüğüm
var,  yüksek ve uzun atlamada dere-
celerim, Ege Bölgesi birinciliğim ve
daha birçok madalyam var.  Yine o
yıllarda amatör futbolda oynadım.

Dinlediğiniz radyo hangisi?
TRT3 ve Radyo Ki 

En sevdiğiniz film?
Filmleri ancak televizyondan izleme
şansım oldu ama Yüksel Aksu film-
lerini çok severim 

En sevdiğiniz yemek?
Bir cerrah olarak bütün yemekleri
severim. En çok biber dolmasını
severim biraz da acı oldu mu 
tadından yenmez.

En son aldığınız kitap?
İstanbul Entrikaları 

En son aldığınız albüm?
Viyana’ya gittiğimde sekiz on tane
albüm alırım mutlaka. Bunlar için
de pop caz albümü de var.

Kocaeli Üniversitesi Tıp Fakültesi’nde Öğretim Üyesi olan ve aynı zamanda Tıp Fakültesi Dekanı olarak
görev yapan Zafer Utkan sanat ve sporla da yakından ilgileniyor. Meslek hayatı boyunca çeşitli yerlerde
görev almak durumunda kalan Utkan, Cumhuriyet Üniversitesi Tıp Fakültesi’nden 1982 yılında mezun
oldu. Tıp fakültesine girmeden önce milli atlet olan ve Türkiye dereceleri bulunan Utkan, aynı zaman bir
müzik aşığı. Çok renkli bir kişiliğe sahip olan Utkan ile keyifle bir söyleşi gerçekleştirdik.

"Bilim ve Sanat Birbirini Besliyor"

Kocaeli Üniversitesi Tıp Fakültesi’nde
Dekanlık görevini sürdürmekte olan
Prof. Dr. Nihat Zafer Utkan: “Kanser
tedavi edilebilir” dedi.

Prof. Dr. Nihat Zafer Utkan
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Engelliler
Günü
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